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ABSTRACT 
 
 
 
      Foreign Direct Investment (FDI) is defined as any equity holding across national 
boundaries that provide the ‘owner’ with substantial control over the entity.  As the 
‘owner’ is usually a multinational corporation (MNC) that scans the global 
environment to find the most competitive location, the corporate tax structure 
becomes an important consideration, as it is part of the important mix that determines 
a country’s overall international competitiveness.  With today’s unprecedented FDI 
competition, and Malaysia’s critical FDI need in its drive to achieve ‘Vision 2020’, 
this study is important as it evaluates the Malaysian corporate tax structure to ensure 
that it has an internationally competitive system that attracts the required FDI. 
      To provide the necessary background, the thesis begins by examining the role FDI 
has had in the evolution of the Malaysian corporate tax system.  Thereafter, salient 
corporate tax features and all of the investment incentive designs within the Malaysian 
tax legislations are examined.  The thesis also examines the corporate tax system in 
Labuan, Malaysia’s international offshore financial centre.  With intense competition 
for FDI, the study not only assesses the efficiency and simplicity of the tax provisions 
within the Malaysian tax legislations, but, also examines the tax provisions within the 
tax laws of selected countries, to assess the competitiveness of the Malaysian tax 
provisions.  The study also examines the tax effects of the tax provisions within the 
Malaysian tax laws in selected countries assumed as the MNC’s ‘home’ country.  This 
is to ensure that no additional taxes (i.e. over and above the taxes incurred in Malaysia) 
would be required in the ‘home’ country, as a result of the interaction of the two 
systems. 
      Specifically, the study finds that the Malaysia’s statutory corporate tax rate is too 
high and internationally uncompetitive at 28%.  The suggestion is that this rate should 
be lowered to 25%.  The main corporate tax incentives are found to be complex and 
inefficient such it would have a negative effect on FDI.  More efficient designs are 
therefore there for consideration.  Finally, the provisions in the Labuan Offshore 
Business Activity Tax Act, 1990 (Act 445) are found to be tax competitive, but, to 
distinguish Labuan, more favorable provisions within the Double Tax Agreements 
need to be negotiated. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 ملخص البحث    
  

وهو يمد المالك بقوة .  يعرف الاستثمار الأجنبي المباشر كأي رأس مال مملوك عبر الحدود العالمية  

حاكمة أو مسيطرة، وبما أن المالك هو عبارة عن اتحاد متعدد الجنسيات فإنه يقوم بفحص دقيق للبيئة 

ولا شك أن نظام .  ات منافسة أو جذباً للاستثماربهدف الوقوف على أكثر البقاع أو البيئ.  الاستثمارية عالمياً

وإن نظام الاستثمار الأجنبي .  الضرائب يعد جزءاً مهماً تحدد مدى منافسة الدولة عالمياً لجذب الاستثمار

المباشر التنافسي، والنظام الماليزي في حاجة ماسة للدفع والتطوير حتى يواكب رؤية الدولة المعلنة للعام 

كمن أهمية هذه الدراسة في تقييمها للنظام الضرائبي الماليزي للتأكد من اشتماله على النظام وت.  م2020

وقد قامت الدراسة في البدء باختبار دور . العالمي التنافسي المطلوب من قبل الاستثمار الأجنبي المباشر

لامح البارزة للنظام الضريبي، وكل الاستثمار الأجنبي المباشر لتقييم نظام الضرائب الماليزي، وتم اختبار الم

واختبرت الدراسة أيضاً المركز العالمي .  النظم الباعثة على الاستثمار المتوفرة في نظام القانون الماليزي

ونسبة للمنافسة الشديدة حالياً في الاستثمار الأجنبي المباشر، فإن الدراسة لم تحدد نسبة . الماليزي في لابوان

 في نظام القانون الضرائبي الماليزي وفعاليتها، ومدى بساطتها فقط، بل قامت بفحص الضرائب ومخصصاتها

مخصصات الضرائب الماليزية وفقاً لقانون الضرائب في دول مخْتَارة، وذلك في محاولة منها للوقوف على 

حص أثر وقامت الدراسة أيضاً بف. مدى قدرة وفعالية نظام المخصصات الضريبي الماليزي على المنافسة

الضرائب على المخصصات الضريبية وفقاً للقانون الماليزي في عدد من الدول المختارة التي عدت بمثابة 

وطن ثانٍ، وهذا كله للتأكيد على عدم وجود ضرائب إضافية، متطلبة في الوطن الثاني كنتيجة للتفاعل بين 

  .النظامين الضريبيين

معدل مرتفع نسبياً، ويعد غير % 28ي في ماليزيا وهو وقد توصلت الدراسة إلى أن المعدل الضريب  

وتوصلت الدراسة أيضاً إلى %.  25منافس في دائرة الاستثمار الأجنبي المباشر، وتقترح الدراسة خفضه إلى 

أن النظام الضريبي الماليزي معقد وغير فعال ويترتب على ذلك آثار سلبية على نظام الاستثمار الأجنبي 

وأخيراً فإن المخصصات الموجودة في النشاط الضريبي .  سن العمل على إيجاد نظام فعالويستح. المباشر

  وجِدت أنها أكثر فعالية، ولكن لجعل لابوان أكثر تميزاً 445م، بند رقم 1990لابوان لعام : للأعمال في

 .فهنالك حاجة إلى مناقشة تلك المخصصات داخل الإتفاقية الضربية الثنائية
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